
 

  

 

 

 

Mötesanteckningar programråd  

Vård och omsorgscollege i Alingsås 

   

Datum:   2024-05-13 

Tid:   13:00-14:30  

Plats:   Campus Alingsås Sal: Stampen 

Närvarande: Helena Olofsson, Stefan Hagebring, Ulrika Nilsson, Jennie Larsson Häggström, Lena 

Björkkvist, Gunnel Pedersen, Margareta Norlander, Anne Marlene Hjortskog, Rebecka Gustin, Zandra 

Lundqvist, Sara Karlsson, Pernilla Jäwert Emmerstrand, Sofia Karlsson, Alexandra Andersson, Titti 

Bengtsson Davidsson, Heidi Juntoft-Jonasson, Bo Hallberg, Eva Blomgren Karlsson, Kajsa Hansson och 

Thilda Andersson 

Frånvarande: Charlotte Stridh, Tomas Friedrichsen, Sara Thunberg, Erica Perciwall, 

 

Dagordning 

 

§1 Presentation av deltagare  

 

§2 Godkännande av dagordning 

 

§3 Genomgång föregående minnesanteckningar  

 

 

§4 De studerande/elevernas synpunkter och frågor, Campus och Alströmer  

 

Alströmsgymnasiets- elev 

Eleverna tog åter upp frågan angående Guldmålet, smörgås och en festis för cirka 15 kronor. 

Den frågan har inte tagits upp i nämnden, men i partiet. Politikerna ska återkomma i den 

frågan.  

Sedan önskar eleverna en heldag på vårdcentralen istället för en halvdag.  

Eleverna önskar att deras APL-platser ska erbjuda kontinuerligt arbete. Ibland har det funnits 

för få boende att ta hand om, vilket har lett till en brist på arbetsuppgifter och därmed en 

mindre givande lärandesituation. 

Campus- elever 

Schemat är inte ute i god tid, ibland har APL-perioden redan börjat. Det har förekommit 

tillfällen då APL-platsen inte vetat om att de har en elev, eller att de själva inte har fått sina 

egna scheman. Önskemål är att schemat måste vara klart minst två veckor i förväg, särskilt  

 



 

  

 

för att underlätta för dem som har barnomsorg. APL-platsen behöver också veta om det rör 

sig om en gymnasieelev eller en vuxen elev.  

Eleverna upplevde att de skulle ha bättre kunskap gällande Vårdhandboken än personalen 

och att de ska utbilda personalen snarare än tvärtom, vilket lyftes som en kritik. 

Dessutom måste handledaren vara närvarande. Det har varit många tillfällen då man har fått 

arbeta eller göra APL ensam. 

Ett önskemål var att ha lite längre APL-perioder inom sjukvården och lite kortare inom LSS 

och Äldreomsorgen.  

 

 

§5 Information från verksamheter, programmets innehåll, upplägg och 

aktualiteter 

 

Alströmergymnasiet 

De flesta som saknar examen har det på grund av brister i engelska och matematik, inte på 

grund av vårdkurserna, som oftast är avklarade.  

En stor reform, GY25, innebär att hela gymnasiet görs om, med nivåer istället för kurser. 

Även vårdkurserna kommer att förändras något.  

De planerar HLR-utbildningar för lärarna.  

Peer Learning har fungerat bra!  

Sökande till hösten har ökat något till Alströmergymnasiet, och den ’jobbgarantin’ har troligen 

bidragit till detta. 

 

Campus Alingsås 

Vux25 innebär att samtliga yrkesutbildningar kommer att vara frisökta (se länk: 

Sammanhållna-yrkesutbildningar-i-Komvux), vilket medför flera förändringar inom 

vuxenutbildningen (se länk: Förändringar-inom-komvux-2025 ).  

Ansökan för Äldreomsorgslyftet 7.0 öppnar denna vecka (v.20) och den planerade starten är 

vecka 34-35 (eventuellt vecka 36). Eleverna upplever dock att det är svårt att hinna ta till sig 

all kunskap emellanåt. 

Nu på torsdag den 16 maj 2024 anordnar Campus en handledarträff med 34 anmälda 

deltagare från äldreomsorgen, men ingen från LSS. Lasarettet har blivit inbjudet. Det finns 

också ett fokus på språkutveckling inom verksamheterna, och Campus har utbildat två 

personer inom detta område. 

Intresset att söka språkkurser har ökat, medan antalet sökande till kurspaket har minskat 

något, troligen på grund av Äldreomsorgslyftet. 

https://www.skolverket.se/regler-och-ansvar/forandringar-inom-skolomradet/sammanhallna-yrkesutbildningar-i-komvux
https://www.skolverket.se/skolutveckling/anordna-och-administrera-utbildning/anordna-utbildning-inom-komvux/forandringar-inom-komvux-2025


 

  

 

Primärvården 

Det har varit något tunt med utvärderingar från de senaste APL-perioderna.  

Verksamheten är ansträngd, och medicinska sekreterare oroar sig för att deras anställningar 

kan vara hotade i och med digitaliseringen. 

Under hösten 2024 kommer journalsystemet Millenium införas i delar av primärvården, vilket 

kommer påverka mottagandet av studenter och elever. 

 

Kommunen 

Äldreomsorgslyftet 6.0 startade med 31 deltagare, har totalt utbildat 150 undersköterskor 

sedan Äldreomsorgslyftet startade.  

FAVO, ett projekt via GR, är inriktat på att implementera karriärvägsmodellen i 

äldreomsorgen. De har 10 mentorer i projektet och varje mentor har två elever. 

Den här sommaren får personalen dispens att dela ut medicin, vilket är sista gången detta 

ges. Det finns en utmaning med hur man hanterar de som har arbetat länge men inte får 

delegering, vilket enligt Stefan Hagebring innebär en förlust av kompetens på grund av vissa 

teknikaliteter. 

Utbildningen "5 nycklar till språk" riktar sig till chefer som vill skapa en språkutvecklande 

arbetsplats inom vård och omsorg samt hälso- och sjukvård. Den är relevant både för de 

som redan har språkombud och de som överväger att satsa på det. Utbildningen kan även 

vara lämplig för HR-personal, verksamhetsutvecklare och andra intressenter. (se länk: Fem-

nycklar-till-en-språkutvecklande-arbetsplats)  

Kommunen använder sig av en språkträningsapp (se länk: Lingio). 

Kommunen har också ’jobbgarantin’ för dem som har klarat sina vårdkurser det första året 

och är 18 år, vilket gör dem till vårdbiträden. 

Enligt Titti Bengtsson Davidsson så verkar semesterschemat lösa sig. 

 

Lasarettet 

Kajsa Hansson är tillbaka som huvudhandledare och ersätter Margareta Norlander i 

Programråd och Styrgrupp. Kajsa ansvarar tillsammans med andra huvudhandledare för 

introduktionen på Lasarettet och visar nu en ny film om sekretess som en del av den. 

Studiebesöken som har varit på Lasarettet har fallit väl ut och skapat en positiv känsla 

efteråt. 

Förra APL-perioden så hade eleverna svenska mitt på dagen. Detta önskas schemaläggas 

vid en annan tid. Stefan Hagebring svarar att eleverna ska följa handledarens schema, vilket 

innebär att de ibland måste säga nej till elevernas önskemål. 

 

 

§6 Information politiker 

 

https://www.vo-college.se/fem-nycklar-till-en-sprakutvecklande-arbetsplats
https://www.vo-college.se/fem-nycklar-till-en-sprakutvecklande-arbetsplats
https://www.lingio.com/sv/


 

  

 

Rebecka Gustin  

Information gavs att ’Programrådspunkt’ finns med på nämndens möten.  

Alströmergymnasiet är väldigt populärt, och många invånare i Alingsås vill studera där. Det 

har länge varit på en intagningsnivå av 70%, men nu har det ökat till 80%, vilket är positivt! 

Men det innebär att det blir mycket trångt, vilket har lett till att vissa elevers verksamheter har 

fått flytta från Alströmers lokaler till Campus lokaler istället. 

Eleverna kommer inte att få gratis frukost. Detta beslut skulle tas innan eleverna fick besked 

angående Guldmålet. Nu har beslutet om frukosten fattats, så de kommer att återkomma 

med beslutet angående Guldmålet. 

Bo Hallberg 

Seniormässan är lite mer avancerad i år och kommer att inkludera aktiviteter som bollspel 

och träning från Friskis och Svettis. Dessutom kommer politiker att vara närvarande mellan 

kl. 10:00 och 16:00 på onsdag. Den kommer att hållas på Estrad med Ulrika Karlsson som 

projektledare. Mässan är inriktad på att motverka ensamhet hos äldre. 

 

 

§7  Information fackliga  

Det råder stor oro inför sommarens semestrar på Bjärke hemtjänst och boenden, samt bland 

personliga assistenter.  

Frågan om schemat och dess utmaningar behöver tas upp på styrgruppsnivå. Situationen 

ser bättre ut när det gäller schemaläggningen på Lasarettet. 

Kommunal Södra har initierat en grupp i Mölndal kallad "Rätt utbildning". Den fokuserar på 

att säkerställa skyddade yrkestitlar och att utvärdera antalet poäng och behörighet för olika 

yrkesgrupper. 

Kommunal glada för nytt avtal och slapp strejk.  

Det påpekas också att LSS saknas vid dessa möten. 

 

 

§8 Utveckling av programmet – framtidsfrågor  

Man kan fråga eleverna vad de skulle vilja göra under VOC-veckan. 

Utforska vilka olika yrkesmöjligheter som finns efter att de har utbildat sig till 

undersköterskor. 

Kommentarer från politikerna: Hur kan vi göra utbildningen mer jämställd?  

 

 

 



 

  

 

§9 Nästa programråd  

 

Förslag: 18 november 2024, 13:00-14:30 Alströmergymnasiet, återkommer med lokal. 

 

Välkomna! 

 

Helena Olofsson, Ordförande lokala vård o omsorgscollege 

Zandra Lundqvist, Sekreterare och lokal processledare 


